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Acht dagen geleden ben ik geconfronteerd met een artikel uit onze gemeentelijke 

gedragscode dat bepaalt dat inkomsten uit nevenfuncties in de kas van de gemeente moeten 

vloeien. Ik kende deze bepaling uit de code niet. Die had ik wel moeten kennen. Dat is een 

fout. Ik heb daarvoor diezelfde dag mijn spijt betuigd aan de fractievoorzitters, afgelopen 

zaterdag aan de hele raad en vandaag herhaal ik dat. 

 

Ik verkeerde in de overtuiging dat ook in Alphen aan den Rijn de wettelijke bepalingen rond 

de afdracht van neveninkomsten van toepassing waren. De afgelopen jaren heb ik naar beste 

eer en geweten gehandeld en heeft er jaarlijks conform de wettelijke bepaling een 

verrekening en afdracht van neveninkomsten plaats gevonden. 

 

Inmiddels ligt er een advies over de verrekening van neveninkomsten van bestuurders van 

Van Doorne. Dit advies is in opdracht van de raad gevraagd. Het advies bevestigt dat de 

wettelijke regeling dwingend recht is en dat afwijking daarvan op lokaal niveau niet is 

toegestaan. Het voorschrijven van een gedragsregel die afwijkt van de wettelijke regeling is 

onwenselijk aldus het advies. 

 

De wetgever heeft indertijd bewust gekozen voor een dwingende bepaling. Om te 

voorkomen dat de afdracht van neveninkomsten onderwerp zou worden van politiek debat is 

voorzien in een uniforme regeling. En precies datgene wat de wetgever heeft willen 

voorkomen, is nu in Alphen aan den Rijn toch gebeurd. De code van onze gemeente is 

volgens dit advies juridisch niet houdbaar en inhoudelijk ongewenst. Het is nu aan de raad 

om te besluiten over het aanpassen van de code. 

 

Voorzitter, ik hecht zeer aan de integriteit van het openbaar bestuur en die van mijzelf in het 

bijzonder. Ik ben door deze kwestie en de berichtgeving hierover, die soms feitelijk onjuist 

en suggestief was, in opspraak geraakt. Dat is schadelijk voor het ambt van burgemeester en 

de gemeente Alphen aan den Rijn. Wie mij kent, weet dat dit mij heel diep heeft geraakt.  

 

Bij mijn aantreden heeft de raad al in het functieprofiel voor de nieuwe burgemeester 

aangegeven een stevige externe rol te verwachten. Nevenfuncties vormen daar een 

onderdeel van. Over de aard en de omvang van nevenfuncties hebben we sindsdien steeds in 

het fractievoorzittersoverleg gesproken. Ik vind het belangrijk om maatschappelijk actief en 

betrokken te zijn. Nevenfuncties betaald of onbetaald zijn een manier om daaraan invulling 

te geven. 

 

Na besluitvorming in de raad vandaag over de code zullen we met elkaar een proces in 

moeten richten dat herhaling van deze heel akelige situatie voorkomt. Het mag niet zo zijn 

dat onze code niet alleen bij mij maar ook bij veel anderen in het bestuur en de organisatie 

van onze gemeente onbekend was. 

 



Voorzitter, het zijn heftige dagen in de politiek van onze gemeente. Ik dank iedereen die de 

afgelopen dagen op wat voor manier dan ook vertrouwen in mij heeft uitgesproken. Ik 

spreek de hoop en verwachting uit dat ik na vandaag ook met u als raad weer mag werken 

aan de opdracht die we van onze inwoners hebben gekregen: het zo goed mogelijk dienen 

van de belangen van onze gemeente en iedereen die hier woont.  

 

  


